
 
Anexa nr. 2 la HCL nr 80/30.09.2022 

 
PROCES VERBAL 

al sedintei extraordinare a Consiliului Local Tulca din data de 11.08.2022 
 

 
Încheiat azi, 11.08.2022, cu ocazia ședinței extraordinare  a Consiliului Local al comunei 

Tulca. 
   
 Se intoneaza imnul de stat al Romaniei. 

 In deschiderea ședinței domnul primar Avrămuț Daniel salută pe cei prezenți și urează bun 
venit la ședința extraordinară a Consiliului Local Tulca .Dansul multumste pentru prezenta si spera 
sa avem o sedinta care sa aduca ceva nou si bun in viata cetatenilor comunei noastre. 

 D-nul secretar saluta pe cei prezenti si ureaza bun  venit la sedinta extraordinara a 
Consiliului local Tulca de azi 11.08. 2022 si arata ca sedinta de azi a fost convocata de  catre d-
nul Avramut Daniel, primarul comunei Tulca prin dispozitia nr 138 din 10 august 2022, cu 
urmatorul proiect al ordinii de zi:  

1.Proiect de hotărâre privind aprobarea ordinii de zi a sedinței extraordinare cu convocare de 
indata, a Consiliului Local Tulca din data de 11.08.2022. 

2. Proiect de hotărâre privind  acordul pentru participarea Comunei Tulca din județul Bihor la 
„Programul privind creșterea eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public” și aprobarea 
devizului general pentru obiectivul de investiție „CREȘTEREA EFICIENȚEI ENERGETICE A 
INFRASTRUCTURII DE ILUMINAT PUBLIC ÎN COMUNA TULCA, JUDEȚUL BIHOR - 
PARTEA II” 

  3.  Proiect de hotărâre  privind conferirea titlului de „Cetăţean de onoare al comunei Tulca” 
domnului Chise Florian 
 
Se propune suplimentarea acestei ordini de zi cu un punct : Proiect de hotărâre  

 privind constituirea Comisiei locale de avizare a cererilor de organizare a adunarilor publice in 
comuna Tulca, judetul Bihor 

 

 

ROMÂNIA 
JUDEȚUL BIHOR 

CONSILIUL LOCAL TULCA 
CIF 5149128 

Comuna Tulca, Sat Tulca, nr. 231, cod poștal 417600 
Tel. / Fax: 0259.314.894 / 0259.314.896 

Email: secretariat@primaria.tulca.ro 
Website: https://primaria.tulca.ro/ 

 



 

Potrivit prevederilor  Codului Administrativ, convocarea Consiliului Local s-a facut in 
scris in data de 10.08.2022. Odata cu notificarea convocarii, prin intermediul serviciilor 
electronice, a fost pusa la dispozitia consilierilor locali documentatia proiectelor de hotarare 
inscrise pe ordinea de zi.  

Convocatorul inregistrat cu nr. 3152/10.08.2022 precum si proiectele de hotarare puse in 
dezbatere in sedinta au fost aduse la cunostinta publica prin afisare la sediul institutiei si pe site- 
primariei 

In conformitate cu prevederile  Codului Administrativ, am sa efectuez apelul nominal al 
consilierilor locali in ordine alfabetica 

 

1. D-nul Ciula Cornel- prezent 
2. D-nul Cotrau Daniel- prezent 
3. D-na Cotrau Ligia Gabriela- prezent 
4. D-nul Dubere Ioan Adrian- prezent 
5. D-na Ilie Florentina- prezent 
6. D-nul Iovan Claudiu Florin- prezent 
7. D-nul Lazau Alexandru- prezent 
8. D-nul Marti Florentin- prezent 
9. D-nul Petran Mihai Nicu- prezent 
10. D-nul Roman Lucian Emil- intarzie 
11. D-nul Vidican Cosmin Marius- prezent 

 

Avand in vedere prezenta unui nr de 10 consilieri locali din totalul de 11 consilieri locali in 
functie, constat indeplinirea prevederilor art.137 din Ordonanta de Urgenta nr 57/2019 privind 
Codul administrativ cu privire la cvorumul necesar pentru desfasurarea legala a acestei sedinte 
ordinare deci sedinta este legal constituita si poate adopta hotarari 

Va informez ca, proiectele de hotarari inscrise pe ordinea de zi a sedintei de azi  întrunesc 
condiţiile prevazute de art 136 din Codul administrativ respectiv  sunt insotite de rapoarte de 
specialitate, referate de aprobare si avize ale comisiilor de specialitate.  

Vreau sa va intreb daca cineva dintre dumneavoastra se afla in conflict de interese cu privire 
la proiectele de hotarari de pe ordinea de zi? Nu avem caz de conflict de interese 

Anterior sedintei de azi, au avut loc sedintele pe comisii de specialitate, toate proiectele 
de hotarari primind avize favorabile. 

Conform Hotarari Consiliului Local Tulca nr 70/28.07.2022 presedinte de sedinta  pentru 
acesta sedinta a fost aleasa d-na consilier Cotrau Ligia Gabriela, careia ii predau cuvantul pentru 
conducerea sedintei. Doamna presedinta aveti cuvantul! 

 



 

Presedintele de sedinta, d-na Cotrau Ligia Gabriela,saluta pe cei prezenti, arata ca ordinea 
de zi a sedintei de astazi a fost prezentata de d-nul secretar si intreaba daca sunt obiectii. 

 

Se supune la vot Proiectul de hotarare privind aprobarea ordinii de zi a sedintei 
extraordinare, cu convocare de indata, din data de 11.08.2022, impreuna cu suplimentarea ceruta. 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 10 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din totalul de 
10 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 72 din 11.08.2022 privind aprobarea ordini de zi a 
sedintei extraordinare, cu convocare de indata,  a Consiliului Local Tulca din data de 11 august 
2022 

Se trece la punctul 2 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind  acordul pentru participarea 
Comunei Tulca din județul Bihor la „Programul privind creșterea eficienței energetice a 
infrastructurii de iluminat public” și aprobarea devizului general pentru obiectivul de investiție 
„CREȘTEREA EFICIENȚEI ENERGETICE A INFRASTRUCTURII DE ILUMINAT PUBLIC 
ÎN COMUNA TULCA, JUDEȚUL BIHOR - PARTEA II” 

D-nul secretar arata ca, Administratia Fondului de mediu a informat primariile ca pot 
participa in cadrul Programului Iluminat Public la o noua sesiune de depunere a solicitarilor 
incepand cu data de 19.08.2022 putand fi depuse cereri de finantare insotite de documentatiile 
aferente iar dosarul de finantare depus trebuie sa contina printer altele si hotararea consiliului local. 
Drept urmare, pentru a ne incadra in acest timp am convocat acesta sedinta extraordinara. 

D-nul primar sustine ca isi doreste ca acest proiect sa ajunga la finantare, dupa cum se stie 
mai avem un proiect depus tot pe modernizarea iluminatului public,partea I, pentru ca suma alocata 
in acea sesiune era o suma peste care nu se putea trece, un million de lei, s-a depus acel proiect , 
este in evaluare, avand in vedere ca se deschide a doua sesiune in care avem dreptul sa depunem 
pentru strazile unde nu aveam iluminat public pregatit si pe care primul proiect nu-l acoperea, s-a 
tinut sa se depuna acest proiect avand in vedere ca finantarea este de la Ministerul mediului si este 
cbinevenit ca localitatea nostra sa aiba un iluminat public de calitate si econom , avand in vedere 
sa sunt costuri foarte mari cu energia electrica. 

Presedintele de sedinta solicita alte intrebari sau puncte de vedere. Nu sunt observatii sau 
obiectiuni, se supune la vot Proiectul de hotărâre privind  acordul pentru participarea Comunei 
Tulca din județul Bihor la „Programul privind creșterea eficienței energetice a infrastructurii de 
iluminat public” și aprobarea devizului general pentru obiectivul de investiție „CREȘTEREA 
EFICIENȚEI ENERGETICE A INFRASTRUCTURII DE ILUMINAT PUBLIC ÎN COMUNA 
TULCA, JUDEȚUL BIHOR - PARTEA II” 

 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 10 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din totalul de 
10 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 73/11.08.2022 privind acordul pentru participarea 



Comunei Tulca din județul Bihor la „Programul privind creșterea eficienței energetice a 
infrastructurii de iluminat public” și aprobarea devizului general pentru obiectivul de investiție 
„CREȘTEREA EFICIENȚEI ENERGETICE A INFRASTRUCTURII DE ILUMINAT 
PUBLIC ÎN COMUNA TULCA, JUDEȚUL BIHOR - PARTEA II” 

 

 

Se trece la punctul 3 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre  privind conferirea titlului de „Cetăţean 
de onoare al comunei Tulca” domnului Chise Florian 

 
D-nul secretar arata ca,  

Presedintele de sedinta solicita intrebari sau nelamuriri. Nu sunt intrebari,se supune la vot Proiectul 
de hotărâre privind îndreptarea erorii materiale din Anexa la Hotărârea Consiliului Local al 
Comunei Tulca nr. 86, adoptată în ședința ordinară din data de 30.09.2021 
 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 61 din 28 iulie 2022 privind  îndreptarea 
erorii materiale din Anexa la Hotărârea Consiliului Local al Comunei Tulca nr. 86, adoptată 
în ședința ordinară din data de 30.09.2021 
 

Se trece la punctul 4 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind abrogarea Hotararii 
Consiliului Local Tulca  nr 55 din 27.05.2022 privind aprobarea externalizarii serviciului de 
contabilitate si SSM din cadrul Serviciului Public de Gospodarire Comunala Tulca si 
achizitionarea acestora 

 
 D-nul secretar arata ca, in sedinta din luna mai anul acesta, prin H.C.L.  nr. 55 din 27.05.2022, s-
a aprobat externalizarea serviciului de contabilitate si SSM din cadrul Serviciului Public de 
Gospodarire Comunala Tulca. 
Dupa o sedinta de Consiliu Local, in termen de 10 zile, eu comunic la prefectura toate hotararile 
adoptate pentru controlul de legalitate.  

In urma acestui control, prin adresa nr. 3667 din 17 iunie 2022, Instituţia Prefectului 
Judeţului Bihor ne comunica faptul ca actul administrativ HCL nr.55 din 27.05.2022 a fost adoptat 
cu depasirea competentei materiale a consiliului local, respectiv cu nesocotirea prevederilor art 
129-130 din Codul Administrativ aprobat prin OUG nr 57/2019. 

In speţă propunerea de externalizare a acestor servicii sunt de competenta consiliului de 
administratie sau  a adunarii generale a actionarilor chiar daca comuna Tulca este actionar unic al 
acesteia 

 In consecinţă s-a procedat la reanalizarea actului administrativ  HCL nr. 55/27.05.2022, in 
vederea abrogării  si prezentarea proiectului de hotărâre in cadrul şedinţei Consiliului Local al 
comunei Tulca de azi 28.07.2022 



  Potrivit prevederilor art. 58 din Legea nr. 24/27.03.2000-privind normele de tehnică 
legislativă pentru elaborarea actelor normative, republicată, cu modificările și completările 
ulterioare : 

  După intrarea în vigoare a unui act normativ, pe durata existentei acestuia pot interveni diferite 
evenimente legislative, cum sunt: modificarea, completarea, abrogarea, republicarea, suspendarea 
sau altele asemenea.  

 

 D-nul primar sustine ca nu prea are multe de agaugat aici, dansului I se pare ca in astfel 
de situatii nu prea exista nimic de spus, desi Consiliul Local este cel care are in subordine acest 
serviciu, ii aproba bugetul, ii aproba toate cheltuielile, dupa discutiile avute cu cei la cre le-a 
cerut parerea, prefectura spune ca nu este corect. 

Președinte de ședință supune la vot  Proiectul de hotărâre  privind abrogarea Hotararii 
Consiliului Local Tulca  nr 55 din 27.05.2022 privind aprobarea externalizarii serviciului de 
contabilitate si SSM din cadrul Serviciului Public de Gospodarire Comunala Tulca si 
achizitionarea acestora 
 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 62 din 28 iulie 2022 privind abrogarea 
Hotararii Consiliului Local Tulca  nr 55 din 27.05.2022 privind aprobarea externalizarii 
serviciului de contabilitate si SSM din cadrul Serviciului Public de Gospodarire Comunala 
Tulca si achizitionarea acestora 

 
 
Se trece la punctul 5 de pe ordinea de zi: Proiect de hotarare privind  Proiect de 

hotărâre,privind abrogarea Hotararii Consiliului Local Tulca  nr 56 din 27.05.2022 privind 
aprobarea externalizarii serviciului de PSI din cadrul Serviciului Public de Gospodarire 
Comunala Tulca si achizitionarea acestora. 

D nul secretar arata ca este un proiect de hotarare similar cu cel precedent. 
 

Presedintele de sedinta solicita intrebari daca sunt.  

Se supune la vot Proiectul de hotarare privind abrogarea Hotararii Consiliului Local 
Tulca  nr 56 din 27.05.2022 privind aprobarea externalizarii serviciului de PSI din cadrul 
Serviciului Public de Gospodarire Comunala Tulca si achizitionarea acestora 
 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 63 din 28 iulie 2022 privind   abrogarea 
Hotararii Consiliului Local Tulca  nr 56 din 27.05.2022 privind aprobarea externalizarii 



serviciului de PSI din cadrul Serviciului Public de Gospodarire Comunala Tulca si 
achizitionarea acestora 

 
 

Se trece la punctul 6 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea executării 
lucrărilor pe domeniul public pentru proiectul de investiție „Creșterea eficienței energetice a 
infrastructurii de iluminat public în comuna Tulca, județul Bihor – partea II” 

D nul secretar arata ca se propune Consiliului Local al Comunei Tulca aprobarea executării 
de lucrări pe domeniul public al comunei Tulca în vederea realizării și finalizării obiectivului de 
investiții: „Creșterea eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public în comuna Tulca, 
județul Bihor – partea II” pentru care a fost emis de către primarul comunei Tulca, Certificatul de 
urbanism nr. 09 din 08.07.2022.  

Se propune realizarea următoarelor lucrări:  
1. extindere rețea de iluminat public în zona fostului CAP, pe imobilele cu numere cadastrale 

61181 și 61184; 
2. înlocuire corpuri de iluminat pe stâlpi existenți în zona Tulca Nouă, pe imobilele cu numere 

cadastrale: 60647, 60648, 60651, 60652, 60655, 60657, 60659, 60660, 60662, 60663, 
60664, 60665, 60666, 60667 și 60689 parțial; 

3. înlocuire corpuri de iluminat pe stâlpi existenți în localitatea Căuașd, pe imobilele cu 
numere cadastrale 61117 și 61153. 
Codul civil (Legea 287/2009) cu modificările și completările ulterioare reglementează 

exercitarea dreptului de proprietate publică și anume aplicabilitatea dispozițiilor dreptului de 
proprietate privată asupra proprietății publice (art. 554 din Codul civil): 
- la art. 555, alin. (1): dreptul titularului de poseda, folosi și dispune de bunul său în mod exclusiv, 
absolut și perpetuu; 
- la art. 559, alin. (1) și (2): întinderea dreptului de proprietate asupra subsolului și spațiului de 
deasupra terenului, proprietarul putând face toate construcțiile, plantațiile și lucrările pe care le 
găsește de cuviință, în limitele legii. 
 D-nul primar sustine ca exista o cerere de finantare depusa la AFM pentru modernizarea 
sau eficientizarea energetica a iluminatului public dar din pacate lucrurile s-au miscat destul de 
greu si inca toate aceste proiecte sunt inca la evaluare, deci la nivel national nu s-a aprobat nici un 
proiect dar AFM ne a anuntat ca dupa mijlocul lunii august se vor putea depune cereri de finantare 
pentru zonele care nu au fost acoperite de primul proiect.. Suma pe care o poate accesa comuna 
nostra este de  1 milion de lei drept pentru care noi incepem sa pregatim documentatia astfel incat 
sa putem incarca acest proiect in primele momente dupa deschiderea sesiunii. Acest proiect 
cuprinde cealalta parte a comunei care nu a fost acoperita de prima cerere de finantare. 
 D-nul Marti Florentin intreaba daca acest proiect este separate fata de lucrarile care se 
executa acuma. 
 D-nul primar raspunde ca acest proiect nu are nici o legatura cu lucrarea care se executa 
acuma, acesta din urma fiind o lucrare a electrica. D-nul primar considera ca este de bun augur cee 



ace se executa acuma, faptul ca se inlocuieste reteaua de current cu cabluri torsadate, se 
modernizeaza astfel incat orice cadere de tensiune pe o anumita zona sa poata fi compensate, va fi 
o tensiune constanta. 
 D-nul Marti Florentin intreaba daca pe timpul executarii lucrarilor actuale nu va fi asigurat 
iluminatul public in zona dansului. 
 D-nul primar sustine ca nu are nici o legatura, pot fi doar probleme legate de bransarea lor 
la noua retea, probleme care nu ar trebui sa fie de lunga durata. 

D-nul Marti Florentin sustine ca in zona dansului de 2 saptamani nu exista iluminat public. 
D-nul viceprimar sustine ca nu a stiut acest lucru si ca trebuie anuntat cand existaastfel de 

cazuri. 
Nu sunt alte discutii, presedintele de sedinta supune la vot Proiectul de hotarare privind  

aprobarea executării lucrărilor pe domeniul public pentru proiectul de investiție „Creșterea 
eficienței energetice a infrastructurii de iluminat public în comuna Tulca, județul Bihor – partea 
II” 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 64 din 28 iulie 2022 privind aprobarea 
executării lucrărilor pe domeniul public pentru proiectul de investiție „Creșterea eficienței 
energetice a infrastructurii de iluminat public în comuna Tulca, județul Bihor – partea II” 
 

Se trece la punctul 7 de pe ordinea de zi: Proiect de hotarare privind aprobarea 
Regulamentului pentru acordarea titlului de ,,Cetatean de Onoare al comunei Tulca 

 
D-ul secretar arata ca in baza art.129 alin. (13) din O.U.G. nr.57/2019 privind Codul administrativ, 
Consiliul local poate conferi persoanelor fizice române sau străine cu merite deosebite titlul de 
cetăţean de onoare al comunei, oraşului sau municipiului, în baza unui regulament propriu.  

Prezentul regulament are drept scop reglementarea modului de acordare a titlului persoanelor 
indreptatite la acesta, a drepturilor si obligatiilor ce revin beneficiarului acestora precum si 
procedura de retragere a acestuia.  

Titlul de cetățean de onoare se poate acorda din inițiativa primarului, a consilierilor locali, precum 
și a unui număr de cel puțin 5% din numărul total al locuitorilor cu drept de vot înscriși în Registrul 
electoral cu domiciliul sau reședința în comuna Tulca 

Ținând cont de cele prezentate mai sus, considerăm oportună si necesară propunerea   

  privind aprobarea Regulamentului pentru acordarea titlului de’’Cetățean de onoare al Comunei 
Tulca’’,  

D-nul Dubere Adrian intreaba daca acest regulament este diferit fata de procedura din 
Statutul comunei. 

D-nul secretar raspunde ca acest Regulament este facut dupa procedura din statutul 
comunei. 



Presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare privind aprobarea 
Regulamentului pentru acordarea titlului de,,Cetatean de Onoare al comunei Tulca 

 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 65 din 28 iulie 2022 privind aprobarea  
Regulamentului pentru acordarea titlului de ,,Cetatean de Onoare al comunei Tulca 

 

Se trece la punctul 8 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind trecerea din 
proprietatea Statului Roman in domeniul privat al comunei Tulca a imobilului teren intravilan, 
inscris in CF 58898 Tulca in suprafata de 3812 mp 

D-nul secretar arata ca, in urma verificarii situatiei cadastrale a terenului inscris in CF 
58898 Tulca s-a constatat  faptul ca  pe suprafata de teren de 3812 mp, intravilan, din localitatea 
Tulca figureaza proprietar Statul Roman iar pe constructii figureaza proprietar d-nul Tripa Sorin 
Aurelian 

D-nul Tripa Sorin Aurelian a adresat o cerere Consiliului Local Tulca, inregistrata cu nr 
2198 din 26.05.2022 prin care solicita cumpararea acestui teren care a fost concesionat de bunica 
dansului iar in procesul verbal al licitatiei locului respectiv este stipulat faptul ca dupa expirarea 
perioadei de 25 de ani de concesiune acest teren poate intra in proprietatea concesionarului. Pe 
terenul respectiv, inscris in CF 58898 Tulca se gasesc amplasate constructiile  d-nului Tripa Sorin 
Aurelian, care doreste sa-si extinda constructiile. 

Acesta cerere a fost aprobata in sedinta Consiliului Local Tulca din data de 27.05.2022, 
urmand a se demara procedurile legale pentru vanzarea acestei suprafete de teren. 

Ținând cont de cele prezentate mai sus, considerăm oportună, necesară și bine venită 
propunerea de trecere din proprietatea Statului Roman in domeniul privat al comunei Tulca a 
imobilului teren intravilan, inscris in CF 58898 Tulca in suprafata de 3812 mp 

Nu sunt intrebari sau nelamuriri, presedintele de sedinta supune la vot Proiectul de 
hotarare privind trecerea din proprietatea Statului Roman in domeniul privat al comunei Tulca a 
imobilului teren intravilan, inscris in CF 58898 Tulca in suprafata de 3812 mp 

  
Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 

totalul de 11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 66 din 28 iulie 2022 privind trecerea din 
proprietatea Statului Roman in domeniul privat al comunei Tulca a imobilului teren intravilan, 
inscris in CF 58898 Tulca in suprafata de 3812 mp 

 

Se trece la punctul 9 de pe ordinea de zi: Proiect de hotarare privind aprobarea raportului 
privind analiza apararii impotriva incendiilor pe semestrul I al anului 2022  

D-nul secretar arata ca,  Legea nr 307 din 2006 privind apararea impotriva incendiilor prevede la  
art 13 lit I  la atributiile Consiliului local faptul ca acesta analizează, semestrial și ori de câte ori 



este nevoie, capacitatea de apărare împotriva incendiilor a unității administrativ-teritoriale pe care 
o reprezintă și informează inspectoratul cu privire la măsurile stabilite pentru optimizarea acesteia;  

 La art 27 lit e  se specifica faptul ca,  Cadrele tehnice/personalul de specialitate cu atribuții în 
domeniul apărării împotriva incendiilor, din consiliilor locale  au ca  obligații principale: 

 e) prezintă conducerii, semestrial sau ori de câte ori situația impune, raportul de evaluare a 
capacității de apărare împotriva incendiilor; 

 

OMAI 163/2007 pentru aprobarea Normelor generale de aparare impotriva incendiilor prevede la 
art 14 lit e faptul ca 

Actele de autoritate privind apărarea împotriva incendiilor emise de consiliul local sunt: 

e) raportul semestrial de evaluare a capacității de apărare împotriva incendiilor; 

f) măsuri de optimizare a capacității de apărare împotriva incendiilor; 

Ținând cont de cele prezentate mai sus, considerăm oportun si necesar acest proiect de hotarare 

 D-nul primar arata ca avem o primavera si o vara foarte secetoasa cee ace poate duce la 
aparitia de incendii foarte puternice, in acest moment stam bine, am avut un singur incendiu in 
localitatea nostra, fara pagube materiale majore, interventia promta si rapida a echipei de voluntary 
si interventia pompierilor din Salonta, au facut ca pagubele sa fie limitate. 

Aceste masuri sunt necesare pentru ca, incendiile trebuiesc prevenite, este mai usor sa previi decat 
sa stingi un incendiu, mai ales cand temperaturile sunt foarte ridicate. Speram sa nu avem astfel 
de evenimente neplacute si paguboase in localitatea noastra. 

Presedintele de sedinta supune la vot Proiectul de hotarare privind aprobarea raportului privind 
analiza apararii impotriva incendiilor pe semestrul I al anului 2022. 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din totalul de 
11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 67 din 28 iulie 2022 privind aprobarea raportului 
privind analiza apararii impotriva incendiilor pe semestrul I al anului 2022. 

 

Se trece la punctul 10 de pe ordinea de zi: Proiect de hotarare privind aprobarea utilizarii 
excedentului bugetar al anului 2021 

D-nul secretar arata ca, in conformitate cu art. 58 alin. (1) din Legea nr. 273/2006 privind 
finanțele publice locale, excedentul anual al bugetului local rezultat la încheierea exercițiului 
bugetar, , se reportează în exercițiul financiar următor și se utilizează în baza hotărârilor 
autorităților deliberative, astfel:  

a) ca sursă de finanțare a cheltuielilor secțiunii de dezvoltare; 



 b) pentru acoperirea temporară a golurilor de casă provenite din decalajele între veniturile și 
cheltuielile secțiunilor de funcționare și dezvoltare în anul curent, în limita disponibilului rezultat 
în urma aplicării prevederilor lit. a); 

 c) pentru acoperirea definitivă a eventualelor deficite ale secțiunilor de funcționare și dezvoltare 
după caz, la sfârșitul exercițiului bugetar. 

 La finele anului 2021, excedentul bugetului local a fost în sumă de 148.200 lei,  

Având în vedere că sursele de finanțare sunt insuficiente pentru acoperirea cheltuielilor de 
dezvoltare, se propune utilizarea sumei de 148.200 lei, reprezentând excedentul  bugetului local 
rezultat la încheierea exercițiului bugetar al anului 2021, pentru finanțarea cheltuielilor 
obiectivului de investitii,, Construire Capela Cauasd”. 

D-nul primar aduce la cunostinta faptul ca, datorita cresterii preturilor la materialele de 
constructii, nu ne vom putea incadra la pretul initial, constructorii cer conform legii o marire, si 
pentru a fi siguri ca avem suficiente fonduri pentru continuarea lucrarilor, s-a venit cu propunerea 
de a se utiliza acest excedent bugetar pentru acesta investitie absolut necesara locuitorilor satului 
Cauasd, si ne propunem sa urgentam si sa terminam intr-un timp rezonabil acesta investitie. 

Presedintele de sedinta supune la vot Proiectul de hotarare privind aprobarea utilizarii 
excedentului bugetar al anului 2021 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 68 din 28 iulie 2022 privind aprobarea 
utilizarii excedentului bugetar al anului 2021 

 
 

Se trece la punctul 11 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind aprobarea 
rectificarii bugetului local al comunei Tulca 
 

 
D-nul secretar arata ca, se propune rectificare la bugetul  local pe anul 2022 după cum urmează: 
                   
  A. VENITURI total: 0,00 mii RONI 
                              
  B. CHELTUIELI total: 0,00 mii RONI. 
 
Se propune sa se retraga  

- de la Cap.51.02- Autoritati publice   suma de 161.000 lei de la cheltuieli cu salariile in urma 
economiei facute dupa transferul unei parti a angajatilor la Serviciul public de gospodarire 
comunala  



- de la capitolul 74.02 Protectia mediului se propune retragerea sumei de 39.000 lei de la 
cheltuieli cu salariile in urma economiei facute dupa transferal unei parti a angajatilor la 
Serviciul Public de gospodarire comunala 

  Se propune alocarea acestor sume astfel: 

- Bunuri si servicii pentru intretinere si functionare 123.500 lei 
- Cheltuieli de capital- parc de joaca pentru copii   56.500 lei 
- Cap, locuinte, servicii si dezvoltare publica, mediu si ape  -finantarea cheltuielilor privind 

energia electrica necesara alimentari cu apa in satul Cauasd- bunuri si servicii-20.000 lei 
 
Nu sunt interventii, presedintele de sedinta supune la vot proiectul de hotarare privind 

aprobarea rectificarii bugetului local al comunei Tulca 
 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 10 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 69 din 28 iulie 2022 privind  aprobarea 
rectificarii bugetului local al comunei Tulca. 

 
Se trece la punctul 12 de pe ordinea de zi: Proiect de hotarare privind alegere presedinte 

de sedinta lunile august septembrie octombrie 2022 
D-nul secretar arata ca, cu prilejul acestei sedinte expira mandatul d-nului Lazau alexandru 

de presedinte de sedinta si roaga sa se faca propuneri pentru urmatorul presedinte pe 3 luni. 
D-nul consilier Petran Mihai o propune pe d-na Cotrau Ligia. Nu sunt alte propuneri. 

  
Presedintele de sedinta supune la vot Proiectul de hotarare privind alegere presedinte de 

sedinta lunile august septembrie octombrie 2022 
 

Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din 
totalul de 11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 70 din 28 iulie 2022 privind alegere d-nei 
Cotrau Ligia Gabriela in functia de presedinte de sedinta pentru lunile august septembrie 
octombrie 2022 

 

Se trece la punctul 13 de pe ordinea de zi: Proiect de hotărâre privind acordul de principiu pentru 
cumpararea unor imobile in centrul localitatii Tulca 

D-nul secretar arata ca, având în vedere posibilitatea obținerii de finanțări prin PNRR 
pentru amenajarea spațiilor publice se propune Consiliului local al comunei Tulca aprobarea unui 
acord de principiu în vederea achiziționării de terenuri în centrul localității Tulca. 

Se propune demararea procedurilor de achiziționare a terenurilor ce vor face legătura între 
spațiul verde din spatele Căminului Cultural (cad. 61358), al dispensarului (cad. 59230) și 
terenurile pe care sunt amplasate Școala „Nestor Porumb” (cad. 59207) și pe care este propusă 
amplasarea unei grădinițe noi cu program prelungit (cad. 59208).  



În acest sens, s-a discutat posibilitatea achiziționării unor terenuri  proprietate privată ale 
cetățenilor de pe cadastralele 59213, 59212, 59211, 59210, 59209. 

 Imobilele propuse spre achiziționare vor fi evaluate de evaluator autorizat anterior 
cumpărării, cheltuielile aferente evaluării și dezmembrării fii suportate din bugetul local. Se 
propune trecerea imobilelor în inventarul domeniului public al comunei. 

D-nul primar sustine ca avand in vedere oportunitatile care apar aproape periodic, cere 
Consiliului Local acordul de principiu pentru achizitia de terenuri eligibile pentru proiecte, pentru 
ca nu vrem sa ne gasim in situatia in care, cand avem posibilitatea sa depunem o cerere de finantare 
sau sa facem un proiect, sa nu avem terenurile aferente, avem nevoie de terenuri daca vrem sa 
construim ceva. Dansul sustine ca este foarte dezamagit ca nu s-a putut depune cerere de finantare 
pentru cresa la Tulca , cu toate ca sunt fonduri alocate pentru acestea, conditiile cu numarul de 
copii le indeplineam fara nici o problema, singura problema era ca nu aveam teren care sa 
corespunda din punct de vedere al dimensiunilor necesare pentru implementarea proiectului. 

Avand in vedere ca localinatea noastra are nevoie de dezvoltare sustenabila si din punct de 
vedere economic, social dar si estetic, dearece vor fi bani si fonduri alocate pentru astfel de 
proiecte, condideram ca avem nevoie de niste spatii, terenuri adecvate pentru astfel de investitii. 

Dansul considera ca unele dintre terenurile care ar fi de interes pentru noi sunt cuprinse 
intre dispensarul medical si scoala , pe o latime de aproximativ 27 m, si le prezinta la 
videoproiector. Se intentioneaza sa se faca o zona de agrement, un mic parc, o zona de liniste in 
care oamenii sa se poata relaxa.Din cei patru proprietari, trei si-au manifestat interesul pentru a ne 
vinde acele proprietati. Din pacate la proprietati terenuri intravilane , comuna Tulca sta rau. 

D-na Cotrau Ligia intreaba daca nu s-ar putea cumpara locul de langa arteziana Vesa, unde 
s-ar putea amenaja un mic parc. 

D-nul primar raspunde ca nu este o idee rea, si se va lua in discutie si acel loc. 
D-nul Petran Mihai enumera cateva locuri din centrul satului Cauasd care ar fi pretabile 

pentru cumparare. 
D-nul Ciula Cornel sustine ca in localitatea Cauasd nu se pote construi nimic pentru ca nu 

avem nimic in proprietate acolo. 
D-na Cotrau Ligia sustine ca ar trebui interest de locul de la 3G , pentru ca firma respective 

este in insolventa sic rede ca s-ar putea cumpara. 
Domnul secretar face o precizare, maim ult pentru cei care ne urmaresc pentru ca stie ca d-

nii consiglieri cunosc procedura de cumparare a terenurilor. Dansul explica cum poate primaria sa 
achizitioneze terenuri. 
Presedintele de sedinta supune la vot Proiectul de hotarare privind acordul de principiu pentru 
cumpararea unor imobile in centrul localitatii Tulca 

 
Este adoptată, prin vot deschis, cu 11 voturi pentru, 0 abtineri si 0 voturi impotriva, din totalul de 
11 consilieri prezenți în sală, Hotărârea nr. 71 din 28 iulie 2022 privind acordul de principiu 
pentru cumpararea unor imobile in centrul localitatii Tulca 

 



Se trece la punctul 14 de pe ordinea de zi: Diverse 
 
D-nul Dubere Adrian intreaba ce se intampla cu remedierea la asfaltare, daca firma 

respective o sa faca remedierile respective. 
D-nul primar raspundeca, din pacate firma care s-a ocupat cu proiectarea solutiei de 

remediere a drumului, a intarziat atat de mult si a facut tot ce era posibil ca sa intarzie sa vina cu 
proiectul de remediere, doua luni de zile nu ne-au raspuns la telefoane, nu ne-au raspuns la 
emailuri, am trimis tot felul de solicitari, dupa care au inceput sa ne spuna ca au fost in concediu 
medical, ca se intampla nu stiu ce, pana la urma proiectul de remediere este la verificator, care ne 
a promis ca face totul pentru a fi gata in cateva zile. Si noi suntem foarte nemultumiti de treaba 
asta, asteptam sa vina proiectul si firma constructoare sa inceapa sa remedieze sau sa repare ceea 
ce este de reparat.S-a discutat si cu cei de la ISCR, astazi a avut loc faza determinanta la statia de 
epurare, si spera ca cat de curand sa se inceapa acesta lucrare de remediere. 

D-nul Dubere Adrian intreaba cand se va face propunerea pentru Cetatean de Onoare. 
D-nul primar raspunde ca din moment ce este aprobat Regulamentul, propunerile se pot 

face de maine, urmeaza sa avem o sedinta extraordinara si roaga pe fiecare dintre consiglieri sa 
faca propuneri, dar dansul considera ca nu ar trebui facute foarte multe propuneri, si acest 
eveniment ar trebui sa fie ceva care sa nu scada ca importanta printr-un numar mare de propuneri, 
mai avem timp la dispozitie si puem face cetateni de onoare si cu ocazia altor evenimente. 

D-nul Dubere Adrian intreaba daca se pot face propuneri acuma. 
D-nul secretar sustine ca trebuie depus un dosar exact cum prevede regulamentul, Consiliul 

Local find cel care hotaraste cui I se acorda titlul de cetatean de onoare al comunei. 
D-nul Ciula Cornel sustine ca nu trebuie facuti multi cetateni de onoare. 
D-nul Ciula Cornel sustine ca ar trebui extensa reteaua de current electric de la statia de 

pompare catre ferme. Acolo exista o retea private de current si nu se poate racorda cei care vor sa-
si construiasca ferme. 

D-nul primar sustine ca a avut discutii pe acesta tema, se incearca sa se gasesca solutii 
astfel incat sa se resolve si acesta problema, se stie ca dansul a declarant ca nu este multumit ca 
reteaua de alimentare cu apa a satului Cauasd este racordata la current de la un transformator privat. 

D-ul Petran Mihai afirma ca reteaua de iluminat in satul Cauasd nu are nimic in legatura 
cu postul privat, si nimeni nu se opune sa se rezolve problema si sa fie acolo un transformator 
electric care sa fie proprietatea comunei Tulca, dimpotriva dansul considera ca a fost un sprijin 
solutia de a se racorda la energia electrica de la transformatorul privat. 

D-nul primar considera ca racordarea retelei de apa la reteaua de curent de la un 
transformator privat nu a fost o idee buna. 

D-nul Petran Mihai sustine ca, la acel moment acesta solutie a fost cea mai buna findca nu 
erau fonduri necesare, s-a avut in discutie cu Electrica costurile instalarii unui transformator acolo, 
iar in momentul in care s-a pornit investitia cu alimentarea cu apa a satului Cauasd, s-a avut in 
vedere sa se foloseasca putul din centrul comunei dar ulterior s-a modificat legea cu distantele fata 



de putul de apa si din acesta cauza s-a optat pentru forarea unui alt put care nu era prevazut in 
proiect si alimentarea cu energie electrica. 

D-nul primar sustine ca acesta idea de a se lega la un transformator privat nu a fost o idee 
buna si nu crede ca nu se gaseau bani pentru instalarea unui transformator.Dansul da asigurari ca 
va rezolva acesta problema a transformatorului, chiar daca in acest moment nu sunt banii necesari,  

D-nul Ciula Cornel intreaba de ce nu se poate extinde reteaua de current pana la ferme si 
sa fie si iluminat public pentru ca acolo circula lume multa. Dansul afirma ca nu a stiut pana de 
curand cand a fost la Cauasd ca Primaria Tulca plateste curentul electric unei asociatii si intreaba 
cum se poate asa ceva, cel care a facut proiectul nu a vazut asa ceva nu este normal ca primaria sa 
depinda de un privat. 

D-nul primar sustine ca atunci cand s-a facut proiectul trebuia sa fie si bransamentul in 
proiect nu s-a facut atunci , acum trebuie sa-l facem din banii cetatenilor comunei Tulca ori in 
acest moment nu dispunem de o asemenea suma. 

D-nul Ciula Cornel sustine ca nu a vazut proiectul alimentaria cu apa dar cu siguranta acolo 
este trecut de unde se alimenteaza cu energie electrica. 

D-nul viceprimar sustine ca ii este greu sa creda ca proiectantul a prevazut alimentarea cu 
energie de la un privat. 

D-nul primar sustine ca va face tot cee ace tine de dansul sa resolve si acesta problema. 
D-nul Dubere intreaba ce a dus la intreruperile furnizarii apei in satul Tulca, seceta sau 

pompele nu mai fac fata. 
D-nul primar sustine ca nu pompele sunt de vina, ele au o capacitate foarte mare dare le 

trebuie sa aiba apa. Ele au o capacitate de 40 mc /ora, pompa din foraj avea 20 mc /ora iar rezerva 
de apa este de 100 mcubi, adica in 5 ore rezerva de apa din bazinul de 100 mcubi se epuizeaza iar 
in acel moment se opresc pompele si nu se pot porni pana cand nivelul apei din bazin ajunge la un 
anumit nivel asta durand minim 5 ore. Au mai fost situatii in care au existat defectiuni la reteaua 
de apa. S-au luat si masuri, s-a schimbat pompa din foraj si s-a pus o pompa de 30 mcubi, adica s-
a marit capacitatea de pompare cu 50%.Au mai fost probleme cu culoarea apei , este vorba de 
continutul de mangan pe care toate apele din jurul nostrum o au, acesta se depune pe conducte si 
in momentul in cre scade presiunea, acesta se misca si coloreaza apa. 

D-nul Ciula Cornel sustine ca la pretul la care este apa, toti se racordeaza la irigare prin 
picurare astfel consumul creste mult iar oamenii ar trebui sa fie constienti sa nu folosesca apa la 
irigat daca vor sa aiba apa curenta. 

D-nul primar sustine ca este un consum foarte mare care este dat si de irigare si daca nu s-
ar folosi apa la udat gradini nu am avea probleme, apa de la retea este pentru uz casnic nu pentru 
irigat. 

D-na Ilie Florentina recomanda sa se consume apa cu moderatie, pentru ca traversam o 
perioda de seceta mare si trebuie sa fim responsabili. 

D-nul primar sustine ca la nivel national este problema mare cu seceta , deja mai multe 
administratii locale intrerup alimentarile cu apa pe anumite periode de timp, pentru refacerea 
rezervelor. Noi am putea lua in calcul un tarif diferentiat pe mcub, adica se existe un consum 



normat pentru o persoana, care sa fie la un pret rezonabil iar cine vrea sa irige , sa irige la un pret 
diferentiat. 

D-nul Dubere Adrian intreaba daca pentru agricultori s-a dat ceva sprijin pentru seceta. 
D-nul primar sustine ca sunt tot felul de discutii pe acesta tema dar in mod official noi nu 

am primit nimic, sin oi am face orice e posibil sa-in ajutam pe fermieri, cee ace facem este sa 
centralizam acele instiitari de la fermieri cu pagubele produse si sa le transmitem catre Directia 
Agricola. 

D-nul Petran intreba daca sunt anumite termene pentru aceste instiitari de seceta. 
D-nul secretar raspunde ca pana in noiembrie se pot depune pentru culturile de primavara 

, am si postat pe pagina primariei aceste termene. 
D-nul primar recomanda sa se faca aceste instiitari cat mai repede pentru a se putea 

centraliza aceste date. 
D-nul Dubere Adrian intreaba despre ceva despagubiri la pasune. 
D-nul primar sustine ca au venit la Primarie 3 cetateni cu cereri de reducere a chiriei pe 

pasune.  
D-nul primar sustine ca noi nu am primit nimic oficial, cetateni respectivi obtinand 

formulare dupa anumite si-teuri de agricultura. 
D-na Cotrau Ligia sustine ca dansii ar putea propune reducerea chiriei  care este foarte 

mare. 
D-nul primar ii raspunde d-nei consilier ca noi trebuie sa respectam niste reguli foarte 

stricte pe care daca nu le respectam s-ar putea sa avem mari probleme, din moment ce nu avem 
pargaile necesare, nu se poate da o hotarare de consiliu pentru care si dansii raspund solidar pentru 
prejudiciile create, ori daca nu ai la baza un act normative care sa reglementeze acest aspect, nu 
crede ca dansii pot sa-si assume asemenea riscuri pentru ca aste este o paguba adusa bugetului 
local, paguba care nu se stie daca va fi acceptata de curtea de conturi. 

D-na Cotrau Ligia intreaba daca sunt noutati fata de statia de epurare si Oul de Tinca. 
In continuare d-nul primar prezinta finantarea pe care a primit-o comuna Tulca in valoare 

de 14.941.580 lei prin programul Anghel Salygni, care va asigura alimentarea cu apa a Satului 
Nou, canalizare Satul Nou si canalizare Cauasd plus extindere canalizare si apa in localitatea Tulca 
asfel ca la finalizarea acestui proiect  comuna Tulca va fi acoperita in intregime de reteaua de apa 
si canalizareacesta aducand bunastare in comuna noastra. 

La statia de epurare se lucreaza, azi a fost inspectie acolo, au fost prezenti ISCT, dirigintele 
de santier reprezentantul constructorului si toti cei care trebuiau sa fie acolo.iar in perioda 
urmatoare se va incepe lucrarile si la statiile de pompare. Speram ca lucrarile sa se termine in timp 
util, constructorul face eforturi sa mentina un ritm ridicat al lucrarilor. 
 

Nemaifiind discutii, presedintele de sedinta declara inchise lucrarile sedintei ordinare a 
Consiliului Local Tulca din data de 28.07. 2022 

 Drept pentru care s-a incheiat prezentul proces verbal. 

 



    Presedinte de sedinta                                                          Secretar General Delegat 

      Lazau Alexandru                                                                  jr. Cotrau Marius 

 


